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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 03/2012 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE MANACOR CELEBRADA EL 6 DE FEBRER DE  2012 
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  03/2012 
Sessió: ordinària 
Data: 6 de febrer de 2012  
Horari: 11.30 a 14.25 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
 
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
- Pel grup municipal Partit Popular de Manacor 

1. Bosch Lliteras, Llorenç 
2. Riera Mascaró, Catalina 
3. Rufiandis Cabrer, Francisca 
4. Bover Sansó, Maria 
5. Sureda Fons, Antoni 
6. Sureda Rosselló, Sebastiana 
7. Sureda Fons, Maria Magdalena 
8. Flores Pineda, Roberto Arturo 
9. Matamalas Albertí, Cristina 
10. Servera Munar, Antonio 

 
- Pel Grup Municipal Socialista 

1. Fernández Rubí, Amanda 
2. Nadal Santandreu, Sebastià 
3. Hinojosa Abenza, Nuria 

 
- Pel Grup Municipal PSM-IV-EN-APIB 

1. Gaià Riera, Sebastià 
2. Oliver Gomila, Miquel 

 
- Pel Grup Municipal AIPC  

1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat 

 
- Pel Grup Municipal ALM 

1. Mateu Capllonch, Francisco 
2. Ginard Puigserver, Joan 
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- Pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana 

1. Llodrà Gayà, Joan 
 
 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 01/2012. 
2. Donant compte de les resolucions dictades en el mes de gener de 2012. 
3. Precs i preguntes. 
 
Proposició de la batlia 
4. Aprovació de la rectificació numèrica del Padró Municipal d’Habitants a data 1 de gener 
de 2011. 
 
Diversos 
5. Proposta de la Junta de Govern Local sobre adherir-se a la Carta Europea de 
Salvaguarda dels Drets Humans a la ciutat i a la Xarxa de ciutats i pobles de Mallorca per 
als drets humans. 
 
Mocions 
6. Moció del grup municipal PSM-IV-EM per instar al Consorci de Transports a no 
eliminar les línies de bus de la comarca de Manacor i garantir les freqüències per donar 
servei al municipi. 
7. Moció del Grup Municipal Socialista per garantir el dret de les dones a la interrupció 
voluntària de l’embaràs. 
8. Moció del grup municipal d’Esquerra Republicana per al compliment dels compromisos 
que el Govern de l’Estat havia adquirit amb Estel de Llevant. 
9. Moció del grup municipal d’Esquerra Republicana per tal que IB3 torni emetre les 
pel·lícules i sèries en llengua catalana. 
10. Moció del grup municipal ALM per a l’adopció de mesures de rentabilitat dels 
aparcaments públics de Sant Jaume. 
11. Moció del Grup Municipal Socialista per garantir la continuïtat i qualitat dels serveis 
de l’Hospital de Manacor. 
 
Mocions d’urgència  
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
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1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 01/2012 
 
El Sr. Gaià Riera demana que s’ha d’afegir en el punt núm. 11, a la segona intervenció 
del batle, el següent: “Assenyala que un familiar d’un regidor té un camí tancat”. 
 
La Sra. Fernández Rubí indica que la moció sobre el transport que presentà el PSM no 
s’ha tractat en la comissió informativa. 
 
El batle contesta que no s’ha dut a cap comissió, perquè la delegada de Transports ha 
estat recollint la informació corresponent i que es donarà compte en el debat de la moció 
en aquest ple. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Aprovar l’acta de la sessió núm. 01/2012 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan el 
passat dia 9 de gener de 2012, amb la rectificació apuntada pel Sr. Gaià Riera. 
 
 
2. Donant compte de les resolucions dictades en el mes de gener de 2012 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana explicacions sobre el decret 121/2012 que autoritza una 
flexibilitat horària a l’assessor jurídic, i si això suposa una excepció.  
 
El Sr. Bosch Lliteras respon que la feina de l’assessoria jurídica té unes característiques 
especials, concretament en els curts terminis que hi ha per presentar escrits processals 
als jutjats i, per una altra banda, té una dedicació “ful time” a l’assessorament jurídic de 
la batlia i d’altres delegacions de l’Ajuntament. 
 
El Sr. Llodrà Gayà considera que s’ha fet un horari a mida i que s’ha d’anar molt alerta 
en fer excepcions en el seu compliment. 
 
El Sr. Bosch Lliteras replica que és un lloc de feina que té unes característiques molt 
concretes. 
 
El Sr. Gaià Riera requereix l’aclariment del decret 40/2012 relatiu a una partida a 
justificar del Sr. Gomila Capó a càrrec de les festes del 2011, quan en realitat es refereix 
a les festes de Sant Antoni 2012.    Per altra banda pregunta si, amb relació a les 
devolucions de l’IAE de Sol Melià, decrets 52/2012 i 53/2012, l’Agència Tributària de 
les Illes Balears tornarà a l’Ajuntament el 2,5% cobrat. 
 
El batle contesta que ho comprovarà. 
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El Sr. Gaià Riera requereix aclariments pel que fa al decret 122/2012 relatiu a la 
contractació d’un enginyer agrícola per valorar uns terrenys objecte d’expropiació. 
 
La Sra. Riera Mascaró assenyala que la contractació d’un enginyer agrícola 
efectivament és per valorar uns terrenys que els propietaris han demanat l’expropiació. 
 
El Sr. Amer Artigues afegeix que les zones verdes que són objecte de valoració són 
terrenys que s’han de valorar com a rurals i, per tant, la competència correspon als 
enginyers agrícoles. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les resolucions dictades per la batlia 
presidència en el mes de gener de 2012, inscrites amb els números 00001/2012 al 
0354/2012, ambdós inclosos. 
 
 
3. Precs i preguntes 
 
PREGUNTES ESCRITES 
 
* Presentades pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana el 2 de febrer de 2012, amb el 
número 1229 del RGE: 

“1. Arran de la pujada de l’IBI urbà en un 10% via imposició del Govern de l’Estat, 
pot quantificar aquest equip de govern quin serà l’increment mitjà en euros per 
rebut? 
2. Pot donar l’equip de govern una xifra aproximada de cotxes que en dies feiners 
normals surten al carrer tant a la ciutat de Manacor com a Portocristo per 
acompanyar al·lots a escola? 
3. Té previst l’equip de govern fer tapar la pintada feta en espai públic a la Ronda 
Felanitx que diu “Pastor amb dos collons. Bauzà no mos faràs madrilenys” o com 
que és cosa del Consell romandrà allà un bo parell de mesos? 
Joan Llodrà Gayà. Grup Municipal d’Esquerra Republicana. Manacor, 2 de febrer 
de 2012”. 

 
1a Pregunta: La formula el Sr. Llodrà Gayà. 
 
La Sra. Sureda Rosselló respon que és difícil de treure una mitjana, ja que va un funció 
de l’antiguitat de la construcció, però que, atenent el valor cadastral, l’increment de 
l’IBI és aproximadament entre 10 i 31 euros per rebut. 
 
El Sr. Llodrà Gayà entén que no s’ha respost la pregunta, ja que el que demana és 
l’increment mitja. 
 
La Sra. Sureda Rosselló torna indicar que l’increment depèn del valor cadastral. 
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2a. Pregunta: La realitza el Sr. Llodrà Gayà. 
 
La Sra. Sureda Rosselló contesta que a la data d’avui no disposa de les dades 
actualitzades que demana el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Llodrà Gayà estima que és important fer un estudi i que, segon ell, el cost entre 
benzina i desgast dels vehicles, per persona que acompanya al seu fill o la seva filla 
l’escola és aproximadament de 200 euros.   Demana que seria molt convenient que els 
al·lots i al·lotes anessin a peu a l’escola. 
 
3a. Pregunta: El Sr. Llodrà l’exposa i afirma que ja ha estat netejada la pintada. 
 
El Sr. Amer Artigues explica que la neteja d’aquesta pintada, a l’igual que altres, és una 
tasca que s’encomanà al servei de neteja i que la seva pregunta no ha tingut res a veure 
en l’activitat municipal. 
 
 
* Presentades pel Grup Municipal PSM-Iniciativa Verds-Entesa el 2 de febrer de 2012, 
amb el número 1234 del REG: 

“1. Quina valoració fa el delegat de turisme de l’avantprojecte de la Llei general 
turística de les Illes Balears i de quina manera afectarà a Manacor? 
2. Ens pot dit la delegada de Cultura si l’Ajuntament va col·laborar en l’edició del 
llibre “L’altre pell” que se va presentar l’altre dia 1 Teatre de Manacor? 
3. Quines passes s’han fet la present legislatura en la redacció i aprovació del 
PGOU?”. 

 
1a. Pregunta: L’efectua el Sr. Oliver Gomila. 
 
El Sr. Servera Munar valora positivament alguns aspectes de l’avantprojecte de Llei, 
com per exemple l’impuls a la modernització de la planta hotelera, la simplificació del 
procediment administratiu, però que, no obstant això, també té alguns punts negatius, 
com és la invasió de competències municipals, la despesa que suposarà la senyalització 
en quatre idiomes, etc.   
 
El Sr. Oliver Gomila entén que l’avantprojecte afecta directament a les competències 
municipals en matèria d’urbanisme i que l’Ajuntament s’hauria de pronunciar en contra.  
També li preocupa els canvis d’usos dels hotels. 
 
El batle apunta que el Cap d’Urbanisme ha elaborat un informe sobre els punts més 
importants de l’avantprojecte i que es podrà donar informació en la propera comissió 
informativa. 
 
2a. Pregunta: La realitza el Sr. Oliver Gomila. 
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La Sra. Rufiandis Cabrer contesta que l’Ajuntament no ha col·laborat amb l’edició del 
llibre i només va deixar l’espai públic per a la seva presentació. 
 
3a. Pregunta: La formula el Sr. Gaià Riera. 
 
El Sr. Bosch Lliteras afirma que sempre s’ha informat de l’estat de tramitació del 
PGOU als grups municipals de l’oposició.  Per altra banda, destaca que l’Ajuntament ha 
tingut que adaptar la cartografia, estudiar la necessitat de la reducció del sostre de 
població, ja que el previst inicialment era excessiu, etc.  Pel que fa al creixement del sòl 
industrial, s’ha anat fent feina aquests darrers anys.  Recorda que també s’han estudiat 
les al·legacions presentades a l’aprovació inicial del Pla General, a l’igual que les 
recomanacions realitzades per les administracions supramunicipals. 
 
El Sr. Gaià Riera assenyala que no és cert que l’equip de govern els hagi informat sobre 
l’estat de tramitació del Pla General. Considera que s’ha fet molt poca feina per 
impulsar l’aprovació del Pla General, o que aquesta ha estat inútil, i, que de la 
intervenció del Sr. Bosch Lliteras es pot deduir que no serveix de res el Pla General 
aprovat l’any 2007. La prova que no els ha informat l’equip de govern de l’estat del 
PGOU és que les tres darreres comissions informatives demanà que s’havia fet per 
aprovar el PGOU i a la primera el Sr. Bosch Lliteras es va negar a informar-li i, després 
per dues vegades consecutives, la Sra. Riera Mascaró tampoc va voler informar-li ni 
permetre que els tècnics assistissin a la comissió per donar-los conèixer l’estat del 
PGOU.  Justifica aquests raonaments per fer la pregunta en el Ple”.  Així mateix 
requereix que s’afegeixi al punt de precs i preguntes, referit al prec que va formular en 
el Ple, “manca d’informació sobre la composició del consistori, la data dels Plens 
ordinaris és l’antiga, etc.. 
 
El Sr. Bosch Lliteras no accepta les recriminacions del Sr. Gaià Riera i creu que sempre 
s’ha informat oportunament als grups municipals de l’oposició, i, insisteix, que el Pla 
General aprovat ha d’adaptar-se necessàriament a la necessitat de reduir el sostre 
poblacional, ampliar el sòl industrial i resoldre el problema de l’abastiment d’aigua; 
però estima que hi ha nombrosa normativa que pot li pot afectar també, com és les 
possibles noves lleis, turística o del sòl. 
 
 
* Presentades pel Grup Municipal Socialista el 2 de febrer de 2012, amb el núm. 1239 de 
RGE: 

“1. Quina informació té, a dia d’avui, l’Ajuntament de Manacor sobre els doblers 
compromesos pel Conseller d’Educació per a l‘elaboració del projecte de l’escola 
nova de son Macià? 
2. Podria informar-nos el delegat de Turisme quines propostes s’han elaborat des 
de la delegació de Turisme per fomentar aquesta activitat econòmica tan important 
i capdal al nostre municipi? 
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3. Podria informar-nos la delegada del Cementeri en quina situació es troba la 
càmara mortuòria del cementeri municipal de “Son Coletes” 
Amanda Fernández Rubí. Portaveu del Grup Municipal Socialista. Mancor, 2 de 
febrer de 2012”. 

 
1a. Pregunta: L’efectua la Sra. Fernández Rubí. 
 
La Sra. Riera Mascaró assenyala que el conseller fa uns dies va visitar l’escola de son 
Macià i va confirmar el seu compromís en la redacció del projecte de l’escola nova de 
son Macià i a informar a l’Ajuntament com estava la redacció del projecte en el termini 
de sis mesos”.  
 
La Sra. Fernández Rubí demana si el pressupost de la Comunitat Autònoma preveu una 
consignació per a la redacció del projecte. 
 
La Sra. Riera Mascaró dubta si la redacció es farà per tècnics de l’IBISEC o de forma 
externalitzada, però que, en tot cas, l’administració de la Comunitat Autònoma disposa 
d’una partida pressupostària suficient.   
 
2a. Pregunta: La realitza la Sra. Hinojosa Abenza. 
 
El Sr. Servera Munar contesta que està prevista fer una senyalització turística i 
patrimonial del nucli de Manacor, posar en funcionament un guia turístic, estudiar 
l’obertura al públic del Molí de’n Fraret.  Pel que fa a Porto Cristo, l’obertura dels 
banys públics de la plaça de l’Aljub, la senyalització dels aparcaments gratuïts.   També 
assenyala que està previst participar en fires nacionals i internacionals, etc. 
 
La Sra. Hinojosa Abenza demana si hi ha partida pressupostària corresponent per a 
l’execució dels projectes comentats pel Sr. Servera Munar i si hi ha un equilibri en la 
distribució de la despesa turística entre tots els municipis. 
 
El Sr. Servera Munar respon que, una vegada aprovat el pressupost, permetrà executar 
les previsions del foment turístic de Manacor indicades i que no hi ha prevista inversió 
en matèria turística a Porto Cristo. 
 
3a. Pregunta: L’exposa el Sr. Nadal Santandreu. 
 
La Sra. Bover Sansó indica que una de les cambres frigorífiques es va espanyar, però 
que ja s’ha reparat.   
 
El Sr. Nadal Santandreu pregunta si és certa la informació que, donades les males 
condicions de la cambra mortuòria de Manacor, es deriven els difunts al cementeri 
privat.  
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La Sra. Bover Sansó contesta que no té cap constància d’aquests fets. 
 
 
* Presentades pel Grup Municipal ALM el 3 de febrer de 2012 amb el número 1287 del 
RGE: 

“1. Com estan els tràmits institucionals per a la construcció del nou edifici dels 
jutjats a un solar cedit per l’Ajuntament, del carrer Pilar? 
2. Pensa l’Ajuntament dur a terme cap actuació per millorar l’enllumenat públic 
dels carrers de s’Illot? 
Manacor, 2 de febrer de 2012. Francesc Mateu Capllonch”. 

 
1a. Pregunta: La formula el Sr. Mateu Capllonch. 
 
El Sr. Amer Artigues respon que la darrera informació rebuda de l’Àrea de Patrimoni de 
l’Estat és que s’està pendent, abans d’escriptura i acceptar la cessió dels terrenys del 
carrer Pilar, a solucionar una sèrie d’errades del Cadastre. 
 
El Sr. Mateu Capllonch reclama si el Ministeri de Justícia no pensa executar les obres, 
que retorni els terrenys a l’Ajuntament. 
 
El Sr. Amer Artigues espera que s’executi en prontitud les obres dels nous jutjats. 
 
2a. Pregunta: L’apunta el Sr. Ginard Puigserver. 
 
El Sr. Gomila Capó contesta que dins el pressupost no hi ha cap previsió per un 
enllumenat públic nou a s’Illot, i que l’Ajuntament va reparant-los en funció de les 
necessitats i de les seves possibilitats. 
 
El Sr. Ginard Puigserver estima que la despesa no serà molt alta i, especialment, el que 
s’hauria de fer és solucionar el problema dels fanals que estan empotrats als arbres. 
 
El Sr. Gomila Capó agraeix al Sr. Ginard Puigserver el seu interès. 
 
PRECS 
 
El Sr. Oliver Gomila prega que la pàgina web municipal està molt deixada i s’hauria de 
mantenir actualitzada. 
 
El batle recull el prec. 
 
El Sr. Mateu Capllonch prega més manteniment i control sobre el passeig de vianants 
construïda damunt el torrent, ja que hi ha moltes faroles espanyades, s’han produït 
robatoris, etc. 
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El batle recull el prec. 
 
 
4.  Proposició de la batlia: aprovació de la rectificació numèrica del Padró Municipal 
d’Habitants a data 1 de gener de 2011 
 
Proposició de la batlia de 24 de gener de 2012 d’ aprovació de la rectificació numèrica del 
Padró Municipal d’Habitants a data 1 de gener de 2011. 
 
La Sra. Riera Mascaró exposa la proposta de batlia. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana si ja es tenen les dades del Padró a 1 de gener de 2012 i si 
l’Ajuntament actua en el control de les baixes del Padró no declarades. 
 
La Sra. Riera Mascaró indica que les dades del 2012 no es disposen d’una forma oficial 
encara, però que pot obtenir la informació directament del departament de Població i, 
pel que fa al control de les baixes del Padró, els serveis socials realitza un seguiment 
sobre tot pel que fa al servei d’escolarització. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Aprovar la rectificació numèrica del Padró Municipal d'Habitants a data 1r de gener de 
2011, derivada de les variacions en el nombre d’habitants produïdes en la població 
resident d’aquest terme municipal de Manacor des del dia 1 de gener de 2010 al dia 1 de 
gener de 2011, segons es dedueix de les alteracions introduïdes en el Padró Municipal 
d'Habitants fins a 31 d’octubre de 2011 i que es troben reflectides en el resum numèric 
següent: 
    RESUM NUMERIC GENERAL MUNICIPAL 
 
1.- VARIACIONS EN EL NOMBRE D'HABITANTS 
CONCEPTE TOTAL HOMES DONES 
Població de dret a 1 de gener de 2010    42.647   21.684 20.963 
Altes des de 01/01/2010 a 01/01/2011 2.469 1.289 1.180 
Baixes des de 01/01/2010 a 01/01/2011 2.564 1.396 1.168 
Població de dret a 1 de gener de 2011 42.552 21.577 20.975 
 
2.- CAUSES DE VARIACIO EN EL NOMBRE D'HABITANTS 

CONCEPTE Naixements d’altres 
municipis 

de 
l’estranger 

Omissió 

Altes de residents en el municipi 494 1.614 379 27 
CONCEPTE Defuncions a altres 

municipis 
a 

l’estranger 
Inclusió 
indeguda 

Baixes de residents en el municipi 292 1.744 70 458 
 
3.- ALTERACIONS MUNICIPALS PER CANVI DE DOMICILI DINS EL MUNICIPI 
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CONCEPTE TOTAL HOMES DONES 
Canvis de domicili (entre seccions del municipi) 2.077 1.063 1.014 
 
 
5. Proposta de la Junta de Govern Local sobre adherir-se a la Carta Europea de 
Salvaguarda dels Drets Humans a la ciutat i a la Xarxa de ciutats i pobles de 
Mallorca per als drets humans 
 
Proposta de la Junta de Govern Local de 13 de gener de 2012 d’adherir-se a la Carta 
Europea de Salvaguarda dels Drets Humans a la ciutat i a la Xarxa de ciutats i pobles de 
Mallorca per als drets humans. 
 
La Sra. Sureda Fons explica la proposta. 
 
El Sr. Llodrà Gayà dóna el seu suport, però creu que s’hagués pogut estudiar primer en 
una comissió informativa. 
 
El Sr. Mateu Capllonch també coincideix amb les paraules del Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Gaià Riera està d’acord, si bé espera que no sigui una mera declaració i que es 
dugui a terme. 
 
La Sra. Fernández Rubí mostra la seva conformitat amb la proposta, però pensa que 
s’hagués pogut estudiar més amplament en una comissió informativa. 
 
La Sra. Riera Mascaró comenta que, una vegada aprovada l’adhesió a la Carta Europea i 
a la Xarxa, és quan començarà la feina, i, precisament, la Xarxa ens oferirà 
l’assessorament corresponent. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r. Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Manacor a la Carta Europea de Salvaguarda 
els Drets Humans a la Ciutat. 
 
2n. Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Manacor a la Xarxa de ciutats i pobles de 
Mallorca per als drets humans. 
 
3r. Difondre l’esperit de la Carta mitjançant un debat permanent al municipi. 
 
4t. Incorporar dins l’ordenament local els principis i les normes establerts en la Carta 
Europea de Salvaguarda dels Drets Humans a la Ciutat i entendre la Carta com a 
primera regla jurídica vinculant al municipi. 
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5è. Treballar per establir els mecanismes de garantia establerts en la carta així com les 
actuacions necessàries per tal d’implementar els indicadors de seguiment que es 
consensuïn dins la Xarxa mallorquina. 
 
6è. Donar trasllat de l’acord al Departament de Cooperació Local del Consell de 
Mallorca, que exerceix les funcions de secretaria de la Xarxa, per al seu coneixement i 
efectes. 
 
 
Mocions 
 
6. Moció del grup municipal PSM-IV-EM per instar al Consorci de Transports a no 
eliminar les línies de bus de la comarca de Manacor i garantir les freqüències per 
donar servei al municipi. 
 
Moció presentada pel grup municipal PSM-IV-ExM per instar al Consorci de Transports a 
no eliminar les línies de bus de la comarca de Manacor i garantir les freqüències per donar 
servei al municipi. 

 
“El conseller d’Agricultura, Medi Ambient i Territori del Govern de les Illes 
Balears i el director general de Transports van presentat el mes de desembre un 
Pla d’Eficiència de Transport Interurbà a Mallorca que pretenia implantar a 
partir de gener de 2012. Des del passat 1 de gener ja són efectives les retallades 
en el servei de bus regular, la realitat pel nostre municipi no pot ser pitjor:  
• Es suprimeixen tots els trajectes de la línia L424 (Cales de Mallorca- Son 

Macià- Hospital - Manacor), menys un de primera hora. Passen a ser “a 
demanda”, és a dir, s'ha de telefonar abans de les 17 hores del d dia anterior 
per reservar.  

• Es suprimeixen tots els trajectes excepte el dijous de la línia L445 (C Cala 
Mendia -Portocristo - s'Illot - Sa Coma - Cala Bona - Artà- Ca'n Picafort - 
Port d'Alcúdia).  

• Tots els trajectes de la línia a L423 passen a ser “a demanda”, abans era Son 
Servera -Son Carrió - Sant Llorenç - Estació de Manacor, ara passa a ser 
només des de Son Carrió fins a Estació passant per Sant Llorenç (s'elimina 
Son Servera del recorregut).  

• S’elimina el servei de bus+tren, la línia L431, que s’havia implantat per 
poder connectar distints nuclis de població del Llevant amb l’estació de tren 
de Manacor. Aquest servei comptava amb diferents expedicions diàries que 
coincidien amb l’horari de sortida del tren de Manacor cap a Palma, i 
viceversa.  

• Retallada de la Línia 441, de perfil eminentment turístic, que connectava a 
Cala Rajada amb Cala d’Or i Cala Romàntica, passant per Cales de Mallorca 
i Portocristo. Actualment només compta ara amb tres expedicions diàries i 
falta saber si s’augmentaran en els mesos d’estiu.  
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En definitiva, el Govern de les Illes Balears no només vol eliminar el servei de 
bus+tren si no que a més vol deixar sense tren la comarca de Llevant i en concret 
les connexions entre e els diferents nuclis del nostre municipi.  
 
La supressió d’aquest servei, feta a pel conseller actual de Mobilitat, és 
inadmissible i injustificable en termes de dret d’accessibilitat al transport públic i 
en termes de connectabilitat dels habitants dels nuclis. Significa un pas enrere en 
matèria a de transport públic, dificulta l’ús del bus i de el transport ferroviari als 
habitants de la resta de nuclis i municipis i torna a discriminar.  
 
És evident que per a l’actual Govern de les Illes Balears el transport públic ha 
passat a ser una preocupació de tercer nivell i ha decidit passar-hi les estisores, 
els més perjudicats seran, com sempre, aquells que no es poden permetre e tenir 
un cotxe o no el volen tenir, així com persones amb mobilitat reduïda com ara 
les persones majors. El retrocés és més accentuat si es compara amb el camí 
engegat la legislatura passada per aconseguir un model de mobilitat més 
respectuós amb el l’entorn.  
 
En el marc d’aquestes retallades, la a zona de Llevant torna ser l’objectiu preferit 
del Govern Bauzá.  
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta el següents  
 
ACORDS  
 
Primer. L’Ajuntament de Manacor considera inadmissible les retallades de 
freqüències i de línies de bus que pateix Manacor i els seus voltants des de l’1 de 
gener.  
 
Segon. L’Ajuntament de Manacor vol fer constar la seva oposició a la supressió 
d’aquests serveis i lamenta la manera com s’ha decidit i comunicat a 
l’Ajuntament de Manacor i la seva població, sense possibilitat de tractar 
prèviament el tema i discutir possibles solucions.  
 
Tercer. L’Ajuntament de Manacor sol·licita al Govern de les Illes Balears, a la 
Conselleria de Mobilitat i al Consorci de Transports que reconsideri la seva 
postura en referència a les retallades del transport públic que pateix Manacor i 
que garanteixi les freqüències necessàries per donar servei a tots els habitants del 
nostre municipi recuperant el servei que hi havia abans.  
 
Miquel Oliver Gomila. Regidor del grup municipal PSM-IV V-ExM. Manacor, 9 
de gener de 2012” 
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El Sr. Oliver Gomila exposa la moció. 
 
La Sra. Bover Sansó manifesta que no donarà suport a la moció al no ser totalment 
correctes les afirmacions que realitzen en la moció.  Destaca que algunes de les línies 
que s’assenyalen a la moció, són en realitat línies turístiques i que altres línies tenen un 
nivell de viatgers molt baix, que a vegades es mouen entre 1 i 0 passatgers per viatge.  
Explica que el sistema implantat millora el sistema de gestió de transport. 
 
El Sr. Oliver Gomila indica que algunes de les dades proporcionades per la Sra. Bover 
Sansó les desconeix, però creu necessari que es manifesti la posició de l’Ajuntament de 
Manacor en contra de la retallada de serveis. 
 
El batle ofereix al Sr. Oliver Gomila consens sobre l’assumpte del transport i li proposa 
que s’estudiï amb profunditat en la Comissió Informativa General. 
 
Després de debatre entre els assistents la moció, el Sr. Oliver Gomila retira la moció 
amb la condició que s’estudiï en la Comissió Informativa. 
 
 
7. Moció del Grup Municipal Socialista per garantir el dret de les dones a la 
interrupció voluntària de l’embaràs. 
 
Moció presentada el 19 de gener de 2012, amb el núm. 629 del RGE, pel Grup Municipal 
Socialista per garantir el dret de les dones a la interrupció voluntària de l’embaràs. 

 
“La Llei Orgànica 2/2010, de 3 de març, de Salut Sexual i Reproductiva i de la 
Interrupció Voluntària de l’Embaràs i el seu desenvolupament reglamentari 
mitjançant el Reial Decret 831/2010, de 25 de juny, de Garantia de Qualitat 
Assistencial de la prestació a la interrupció voluntària de l’embaràs estableixen en 
el seu articulat la garantia dels drets fonamentals de la salut sexual i reproductiva, 
regulen les condicions de la interrupció voluntària de l’embaràs i estableixen les 
corresponents obligacions dels poders públics. 
 
La Conselleria de Salut, Família i Benestar Social amb efecte 31.12.2011 acordà 
resoldre el conveni que tenia concertat amb clíniques privades acreditades per la 
pràctica de la IVE. 
 
Els serveis públics de ginecologia ambulatòria i hospitalària no reberen cap 
instrucció ni se va adequar el servei per a la pràctica de les IVEs en centres 
sanitaris públics. 
 
Amb data de 3 de gener de 2012 el director de l’Àrea d’Assistència Sanitària de 
l’IB-SALUT va remetre una Norma Interna a les gerències dels hospitals de Son 
Espases, Son Llàtzer, Manacor, Comarcal d’Inca i gerències de les Àrees de Salut 
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de Menorca, Eivissa i Formentera, així com als centres d’IVEs, indicant que en lo 
successiu l’assistència social hauria d’informar a les pacients interessades en la 
IVE dels centres als que podran acudir i que han de fer-se càrrec del pagament de 
la intervenció i que l’import serà reintegrat quan presentin la factura en el 
departament de prestacions dels Serveis Centrals del Servei de Salut de les Illes 
Balears. 
 
Així mateix des de l’IB-SALUT s’informà verbalment als centres d’IVEs que les 
dones sense recursos econòmics també havien d’avançar el cost de la intervenció i 
que per tant havien d’acudir als Serveis Socials Municipals corresponents. 
 
De tot això es pot concloure que la Conselleria de Salut, Família i Benestar Social 
incompleix les normes en matèria d’IVE i relatives a la Salut, i també vulnera els 
Drets Fonamentals al lliure desenvolupament de la personalitat, a la integritat física 
i moral, a la igualtat i no discriminació per raons econòmiques i a la intimitat de les 
dones. 
 
Per tot l’exposat el grup municipal socialista proposa al Ple de l’Ajuntament 
adoptar els següents: 
 
ACORDS 
 
1. L’Ajuntament de Manacor considera inadmissible el procediment establert per 
l’IB-SALUT per considerar que vulneren els drets fonamentals de la persona, en 
aquest cas de la dona. 
 
2. L’Ajuntament de Manacor sol·licita al Govern de les Illes Balears, a la 
Conselleria de Salut, Família i Benestar que reconsideri la seva postura en 
referència al procediment a seguir per a la IVE i que garanteixi el compliment de la 
Llei Orgànica 2/2010, de 3 de març, de Salut Sexual i Reproductiva i de la 
Interrupció voluntària de l’Embaràs i el seu desenvolupament reglamentari 
mitjançant el Reial Decret 831/2010, de 25 de juny, de Garantia de Qualitat 
Assistencial de la prestació a la interrupció voluntària de l’Embaràs. 
 
3. L’Ajuntament de Manacor sol·licita al Govern de les Illes Balears, a la 
Conselleria de Salut, Família i Benestar que revoqui la decisió de que les dones 
hagin d’avançar l’import de la intervenció per garantir la no discriminació per 
raons econòmiques i preservar el dret a la intimitat. 
 
Manacor, 19 de gener de 2012. Amanda Fernández Rubí. Portaveu del Grup 
Municipal Socialista”. 

 
La Sra. Fernández Rubí detalla la moció. 
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Els Srs. Llodrà Gayà, Mateu Capllonch i Gaià Riera donen suport a la moció. 
 
La Sra. Riera Mascaró qualifica la moció de poc seria i considera l’acord que es proposa 
desfasat.  Recorda que des del juliol del 2010 al 2011, el Govern va pagar a les clíniques 
privades 1.500.000 euros per aquest concepte, i l’actual política és estalviar i per això la 
interrupció voluntària de l’embaràs es farà prioritàriament pel sistema de salut pública.   
Recalca que no hi ha hagut cap dona que hagi avançat cap dobler a una clínica privada 
per la interrupció de l’embaràs. Afirma que la moció en aquell moment deia mentides. 
 
La Sra. Fernández Rubí mostra la seva indignació a la Sra. Riera Mascaró per haver-la 
acusada de mentidera.  Es reafirma que és totalment cert que la Conselleria de Salut, el 
passat 13 de desembre, establí un protocol amb el qual les dones que anessin a les 
clíniques privades per la interrupció voluntària de l’embaràs haurien de pagar la factura 
i després la Conselleria es faria càrrec, la qual cosa és contrària a la legislació. 
 
Després d’una altra intervenció dels portaveus dels grups municipals, que defineixen les 
posicions definitives, per vuit vots a favor (Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EN-
APIB, ALM i Esquerra Republicana) i tretze vots en contra (PP i AIPC), el Ple de 
l’Ajuntament acorda: 
 
Rebutjar la moció presentada el 19 de gener de 2012, amb el núm. 629 del RGE, pel Grup 
Municipal Socialista per garantir el dret de les dones a la interrupció voluntària de 
l’embaràs. 

 
 
8. Moció del grup municipal d’Esquerra Republicana per al compliment dels 
compromisos que el Govern de l’Estat havia adquirit amb Estel de Llevant. 
 
Moció presentada el 25 de gener de 2012, amb el número 865 del RGE, pel Grup 
Municipal d'Esquerra Republicana per al compliment dels compromisos que el Govern 
de l'Estat havia adquirit amb Estel de Llevant. 

 
“Els Pressupostos Generals de l'Estat per a 2011 preveien una partida de 100.000 
euros a favor de l'Associació Estel de Llevant per tal de dur endavant un projecte 
d'habitatges tutelats. Al llarg de l'any 2011 els contactes entre l'entitat i el 
Ministeri corresponent varen ser fluïds i res feia pensar que s'arribaria allà on 
s'ha arribat. 
 
El Govern de l'Estat, incomplint la Llei, ja que els PGE tenen rang de Llei, no ha 
executat la partida i ha deixat Estel de Llevant en una difícil situació. L'entitat 
havia realitzat una opció de compra dels terrenys per valor de 19.000 euros que 
ara no serveix per res. 
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Vist que de moment no es pot tornar enrere en el temps es fa difícil esmenar 
l'error del govern sortint però que sigui difícil no vol dir que sigui impossible. 
N'hi hauria prou que els Pressuposts Generals de l'Estat tornassin a incloure 
aquesta partida i l'error podria quedar esmenat alhora que la tranquil·litat tornaria 
a l'Estel de Llevant. 
 
Per tot això el Grup Municipal d'Esquerra Republicana proposa al Ple que 
s'aprovi el següent acord: 
 
- L'Ajuntament de Manacor, en benefici de les persones amb malalties mentals 
de la comarca demana al Govern de l'Estat que torni incloure als PGE de 2012 la 
partida de 100.000 euros destinada a l'entitat i que enguany, a més d'incloure-la 
als Pressuposts, l'executi. 
 
Joan Llodrà Gayà. Grup Municipal d'Esquerra Republicana. Manacor, 25 de 
gener de 2012”. 

 
El Sr. Llodrà Gayà exposa la moció. 
 
Debatuda breument, el Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Demanar, en benefici de les persones amb malalties mentals de la comarca, al Govern 
de l'Estat que torni incloure en els Pressupostos Generals de l’Estat del 2012 la partida 
de 100.000 euros destinada a l'entitat Estel de Llevant, i que enguany, a més d’incloure-
la als Pressuposts, l’executi. 
 
 
9. Moció del grup municipal d’Esquerra Republicana per tal que IB3 torni emetre les 
pel·lícules i sèries en llengua catalana. 
 
Moció presentada el 25 de gener de 2012, amb el número 866, pel grup municipal 
d’Esquerra Republicana per tal que IB3 torni emetre les pel·lícules i sèries en llengua 
catalana. 
 

“ Fa unes setmanes que la televisió pública de les Illes Balears ha deixat d'emetre 
les sèries i pel·lícules en llengua catalana per passar-ho a fer en llengua 
espanyola. 
 
Si bé dins l'àmbit televisiu dels informatius, l'esport o la divulgació la presència 
del català a les pantalles illenques (més de quaranta canals) està al voltant del 
quinze per cent, quan ens referim a les sèries i les pel·lícules aquest percentatge 
s'acosta perillosament al zero. 
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És una atribució (i obligació) del Govern de les Illes Balears fer feina per tal que 
l'ús de la llengua catalana pugui ser normal en tots els àmbits. La decisió 
d'emetre el cinema i la ficció en català posa una mica més enfora encara la 
normalitat desitjada.  
 
És per això que el Grup Municipal d'Esquerra Republicana proposa al Ple que 
s'aprovi el següent acord: 
 
- L'Ajuntament de Manacor demana al Govern de les Illes Balears que IB3 torni 
a emetre les sèries i pel·lícules en llengua catalana. 
 
Joan Llodrà Gayà. Grup Municipal d'Esquerra Republicana. Manacor, 25 de 
gener de 2012” 

 
L’explica el Sr. Llodrà Gayà. 
 
Sotmesa a votació, el Ple de l’Ajuntament acorda per vint vots a favor i una abstenció 
(Sr. Bosch Lliteras): 
 
Demanar al Govern de les Illes Balears que IB3 torni a emetre les sèries i pel·lícules en 
llengua catalana. 
 
 
10. Moció del grup municipal ALM per a l’adopció de mesures de rentabilitat dels 
aparcaments públics de Sant Jaume. 
 
Moció presentada el 25 de gener de 2012, amb el número 921, pel grup municipal ALM 
per a l’adopció de mesures de rentabilitat dels aparcaments públics de Sant Jaume. 
 

“Els aparcaments públics de la plaça de Sant Jaume de Manacor, construïts i oberts 
al públic des de l’any 2003, pateixen una infrautilització per part dels usuaris, que 
fa que la seva permanència en les condicions actuals generi constants despeses 
públiques sense que la seva utilitat sigui considerada pels conductors que transiten 
per aquesta zona del centre de Manacor. 
 
Al llarg d’aquests anys, l’Ajuntament ha dut a terme distintes campanyes de 
senyalització, de publicitat, i fins i tot abonaments per part dels comerços del centre 
als clients que en feien ús, per impulsar les instal·lacions. Tot i així, els nivells 
d’ocupació del parking són mínims i la seva utilitat pública està cada cop més en 
entredit. 
 
Atès que l’Ajuntament acusa, com totes les administracions, problemes de líquidès 
i de manca d’ingressos. 
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Atesa la càrrega econòmica que suposa per a les arques públiques el fet de tenir uns 
aparcaments inutilitzats. 
 
Atès que existeixen sistemes de concessió privada que ja estan implantades amb 
èxit a aparcaments públics de la ciutat de Palma. 
 
L’Ajuntament de Manacor acorda: 
 
- Concedir a particulars i a llarg plaç la opció de compra en règim de concessió 
d’una plaça d’aparcament a la segona planta. 
 
- Oferir la opció del lloguer a particulars per a la primera planta. 
 
- Establir bonificacions per als usuaris del tren que deixin el seu vehicle estacionat 
a Manacor, als aparcaments de la plaça Sant Jaume previ acord amb els Serveis 
Ferroviaris de Mallorca (SFM) amb l’objectiu d’incentivar el seu ús. 
 
Manacor, 21 de gener de 2011.  Francesc Mateu Capllonch”. 

 
El Sr. Mateu Capllonch explica la moció, i que està obert a negociar les aportacions que 
es puguin presentar. 

 
El batle recorda al Sr.Mateu Capllonch que la Societat Anònima Municipal disposa d’un 
Consell d’Administració, per la qual cosa li demana que la retiri per estudiar-la a 
l’òrgan competent i previs els estudis jurídics i econòmics corresponents. 

 
El Sr. Mateu Capllonch contesta que abans de prendre una decisió al respecte, voldria 
escoltar als portaveus dels grups municipals de l’oposició. 

 
El Sr. Llodrà Gayà està d’acord en que s’ha de rentabilitzar i potenciar els aparcaments 
públics de Sant Jaume, però fa esment que la SAM no té ni gerent.  Destaca que s’ha 
d’elaborar un estudi global per tractar de rentabilitzar els aparcaments públics de la 
plaça de Sant Jaume, però que, no obstant això, anuncia que votarà a favor de la moció. 

 
El Sr. Oliver Gomila també està d’acord amb la part expositiva de la moció, però 
desconeix els temes legals que es puguin derivar. 

 
El Sr. Nadal Santandreu també està conforme que els aparcaments de la plaça de Sant 
Jaume s’han de potenciar, però estima que la proposta s’hauria d’estudiar en el Consell 
d’Administració de la SAM.  Prega que l’equip de govern faci funcionar correctament el 
Consell d’Administració.   
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El Sr. Amer Artigues recorda que tots els grups municipals tenen un representant en el 
Consell d’Administració de la SAM, on s’haurien d’estudiar les propostes per millorar 
la gestió del servei d’aparcaments. 

 
El batle considera poc encertada la moció, ja que pel que fa al primer punt la legislació 
no permet vendre les places d’aparcaments;  quan al segon punt, estaria en principi 
d’acord, però s’ha de valorar econòmicament; i, pel que fa al tercer punt, mostra la seva 
disconformitat, ja que d’aquesta manera s’estaria subvencionant a usuaris que pertanyen 
a altres municipis. 

 
El Sr. Mateu Capllonch contesta que és legal la venda d’aparcaments en concessió, i es 
considera totalment autoritzat per presentar propostes a l’Ajuntament.  Critica que no 
s’hagi celebrat cap Consell d’Administració, si bé està obert a negociar el contingut de 
la moció.   

 
El Sr. Llodrà Gayà s’afegeix a la critica del Sr. Mateu Capllonch, que no s’hagi 
convocat el Consell d’Administració i, a més a més, que no estigui coberta la plaça de 
gerent.  Quan a la possibilitat de bonificar als usuaris del tren, estima que s’hauria de 
subvencionar pels Serveis Ferroviaris de Mallorca. 

 
La Sra. Sureda Rosselló apunta que la moció hauria d’estudiar-se en el Consell 
d’Administració de la SAM per avaluar la seva viabilitat jurídica i econòmica. 

 
El Sr. Amer Artigues fa esment que actualment es lloguen les places dels aparcaments a 
25 euros/mes, però que el funcionament no és rendible i, que en tot cas, la implantació 
dels acords prevists a la moció requeriria una important inversió. 

 
El batle insisteix que han d’avaluar-se les repercussions econòmiques de la proposta. 

 
El Sr. Mateu Capllonch accepta retirar la moció perquè s’estudiï en el Consell 
d’Administració de la SAM. 

 
 
11. Moció del Grup Municipal Socialista per garantir la continuïtat i qualitat dels 
serveis de l’Hospital de Manacor. 
 
Moció presentada el 26 de gener de 2012, amb el núm. 952 del REG, pel Grup Municipal 
Socialista per garantir la continuïtat i qualitat dels serveis de l’Hospital de Manacor. 
 

“L’Hospital de Manacor començà la seva activitat l’any 1999. 
 
Dóna assistència sanitària a les poblacions dels municipis d’Artà, Capdepera, Son 
Servera, Sant Llorenç, Vilafranca, Manacor, Campos, Felanitx, Ariany, Petra, 
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Porreres, Sant Joan, Montuïri, Ses Salines i Santanyí.  Els darrers anys aquesta 
població ha augmentat de manera important. 
 
L’hospital ha estat donant, fins fa poc, resposta amb molt bon nivell de qualitat a la 
majoria d’especialitats mèdiques i quirúrgiques, tant en activitat ordinària com en 
activitat urgent.  Aquest bon nivell li ha permès, fins i tot, gaudir de premis a nivell 
nacional com el “Best in Class” que va rebre l’any 2010 o el “Top 20” dins la seva 
categoria que han rebut diverses especialitats en diferents ocasions. 
 
Molts de ciutadans/es del municipi de Manacor, i de la resta abans esmentats, s’han 
beneficiat i han recuperat la seva salut gràcies als professionals que treballen en 
aquest hospital. 
 
L’any 2010 es va plantejar una obra d’ampliació i reforma de l’Hospital de 
Manacor com absolutament necessària i prioritària, d’acord amb el Patronat de 
l’Hospital, l’IB-Salut i la Conselleria de Salut i Consum, obra que ha estat 
paralitzada per l’actual Govern de la CCAA, és a dir, no l’ha inclòs entre les seves 
prioritats. 
 
Atès que: 
 
1. A més de renunciar a aquesta ampliació, s’han eliminat les guàrdies localitzades 
de les especialitats quirúrgiques, el que fa que tota la patologia urgent s’hagi de 
traslladar a Palma, per ser resolta a l’hospital de son Espases i/o a l’hospital de Son 
Llàtzer. 
 
2. S’han suprimit serveis com ara la ressonància magnètica, concertada a Manacor 
des de fa anys, el que fa que totes aquestes proves s’hagin de fer a Palma. 
 
3. No satisfets amb aquestes mesures en el document “Proyecto Ib Salut 2020, 
promoció de la salud” elaborat en el mateix servei de salut, es parla directament de 
suprimir serveis com oftalmologia o urologia als Hospitals de Manacor i Inca. 
 
Per tot l’exposat anteriorment, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de 
l’Ajuntament adoptar els següents: 
 
ACORDS 
 
1. L’Ajuntament de Manacor considera intolerable i inacceptable el camí establert 
per l’IB-SALUT pel que fa a l’eliminació de les guàrdies localitzades de les 
especialitats quirúrgiques i la supressió de serveis bàsics que s’han duit a terme, 
fins ara, a l’Hospital de Manacor i suposen un greu perjudici pels ciutadans/es de la 
comarca. 
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2. L’Ajuntament de Manacor sol·licita al Govern de les Illes Balears, a la 
Conselleria de Salut, Família i Benestar que reconsideri la seva postura en 
referència a l’Hospital de Manacor i mantengui tots i cada un dels serveis prestats 
fins ara, com a hospital comarcal. 
 
Manacor, 26 de gener de 2012. Amanda Fernández Rubí. Portaveu del Grup 
Municipal Socialista”. 

 
La Sra. Fernández Rubí retira la moció perquè s’ha arribat a un acord entre tots els 
grups polítics per presentar una moció conjunta. 
 
 
Moció d’urgència  
 
Moció que presenten els grups municipals PP, AIPC, PSOE, PSM-IV-E, ALM, 
Esquerra per a garantir la continuïtat i qualitat de tots els serveis de l’Hospital 
comarcal del Llevant 
 
Moció presentada pels grups municipals PP, AIPC, PSOE, PSM-IV-E, ALM, Esquerra 
per a garantir la continuïtat i qualitat de tots els serveis de l’Hospital comarcal del 
Llevant. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat declarar la urgència d’aquesta moció. 
 
Text de la moció: 
 

“La Comarca del Llevant compta amb un únic hospital, l’Hospital de Manacor 
que dóna cobertura a 15 municipis i que assisteix una població aproximada de 
150.000 habitants. 
 
La història d’aquest hospital es remunta a l’any 1989, quan la gent de la 
comarca, més de 10.000 persones, en un acte reivindicatiu d’aquest servei es va 
desplaçar de forma massiva a Palma. El motius que varen dur els ciutadans a 
manifestar-se eren molt diversos, però principalment per la distància que han de 
recórrer els malalts que, en cas d’urgència, es jugaven la vida pel camí. Però 
també hi havia raons com el creixement de la població, tant autòctona com 
nouvinguda, i el creixement socioeconòmic d’aquesta zona. 
 
Finalment, la veu del poble fou escoltada i el 2 de desembre de 1991 
començaren les obres del nou Hospital. L’abril de 1997 s’obrí el servei 
d’urgències i aquest mateix dia ja ingressaren els primers pacients. 
 
Des de llavors, aquest ha estat un servei vital, imprescindible i molt apreciat a la 
nostra comarca, en primer lloc pels serveis que presta, però també perquè tots els 
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ciutadans i ciutadanes senten que varen col·laborar perquè aquest hospital fos 
una realitat. 
 
Al llarg dels anys aquest hospital ha anat ampliant els seus serveis i millorant la 
qualitat dels mateixos. Això ha estat reconegut de forma reiterada amb diversos 
premis i guardons sanitaris, de gestió i ISO que se li han atorgat durant aquests 
anys. 
 
El seu nivell d’eficàcia i eficiència no ha estat mai qüestionat, sinó tot el 
contrari, sempre ha estat reconegut per totes les institucions i ciutadans 
particulars. 
 
Tot i que aquesta Comarca del Llevant de Mallorca ha augmentat 
considerablement el seu nombre d’habitants la darrera dècada, aquest segueix 
sent l’únic recurs sanitari amb el que compta. 
 
Degut a la situació de crisi econòmica durant els anys 2010 i 2011, aquest 
+hospital ja s’ha vist afectat per mesures que han repercutit en els seus serveis 
com el servei de reumatologia o el de ressonància magnètica, amb menys 
recursos materials, manca de substitucions de personal, no renovació de 
determinats contractes, etc. 
 
L’any 2010 es va plantejar una obra d’ampliació i reforma de l’Hospital de 
Manacor com a absolutament necessària i prioritària, d’acord amb el Patronat de 
l’Hospital, l’Ibsalut i la Conselleria de Salut i Consum, obra que fou paralitzada 
el mes d’agost de 2011. 
 
Tant el col·lectiu de professionals sanitaris com els ciutadans afectats han 
assumit aquestes mesures conscients que atravessam uns moments de dificultat 
econòmica i que tots hem de fer esforços per a reconduir la situació. 
 
Però davant la possibilitat que es redueixi la cartera de serveis d’aquest hospital i 
motivats pels mateixos arguments que mobilitzaren als ciutadans d’aquesta 
comarca l’any 1989, el PLE de l’Ajuntament de Manacor  
 
ACORDA: 
 
- Instar el Govern de les Illes Balears i la Conselleria de Salut, Família i 
Benestar Social  perquè a l’hora de prendre decisions que afectin els serveis de 
l’Hospital de Manacor tengui en consideració que aquest atén una població de 
150.000 persones i que moltes d’elles són les que tenen més lluny la ciutat de 
Palma i que, per aquest motiu, moltes guarden a  la seva memòria l’experiència 
de fer camins a Palma jugant-s'hi la vida. 
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- Instar el Govern de les Illes Balears i la Conselleria de Salut, Família i 
Benestar Social perquè reconsideri la seva postura en referència al serveis de 
l’Hospital de Manacor i els mantengui tots i cada un d’ells per tal de garantir el 
benestar i els drets dels ciutadans i ciutadanes de la Comarca del Llevant de 
Mallorca. 
 
Manacor, 3 de febrer de 2012. Els Portaveus”. 

 
La Sra. Riera Mascaró l’exposa i els portaveus de tots els grups municipals manifesten 
que ha estat fruït d’un consens entre tots els representants municipals. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r. Instar el Govern de les Illes Balears i la Conselleria de Salut, Família i Benestar 
Social  perquè a l’hora de prendre decisions que afectin els serveis de l’Hospital de 
Manacor tengui en consideració que aquest atén una població de 150.000 persones i que 
moltes d’elles són les que tenen més lluny la ciutat de Palma i que, per aquest motiu, 
moltes guarden a  la seva memòria l’experiència de fer camins a Palma jugant-s'hi la 
vida. 

 
2n. Instar el Govern de les Illes Balears i la Conselleria de Salut, Família i Benestar 
Social perquè reconsideri la seva postura en referència al serveis de l’Hospital de 
Manacor i els mantengui tots i cada un d’ells per tal de garantir el benestar i els drets 
dels ciutadans i ciutadanes de la Comarca del Llevant de Mallorca. 
 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 
 
 
 
 


